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„Integritate pentru credibilitate” – Ministerul Administraţiei şi Internelor 
lansează Direcţia Generală Anticorupţie 

 
 Azi, 31 octombrie a.c., la Palatul Parlamentului a avut loc evenimentul de lansare a 
Direcţiei Generale Anticorupţie din cadrul Ministerului Administraţiei şi Internelor.  

La acest eveniment au participat Călin Popescu Tăriceanu, prim-ministru al 
Guvernului României, Vasile Blaga, ministrul administraţiei şi internelor, Anca Boagiu, 
ministrul integrării europene, Ilie Botoş, procuorul general al României şi Onno Simons, 
adjunct al şefului Delegaţiei Comisiei Europene în România. 

Din partea partenerilor europeni, care au susţinut dezvoltarea proiectului de twinning 
„Dezvoltarea unor măsuri de combatere a corupţiei în cadrul Ministerului Administraţiei şi 
Internelor”, au fost prezenţi E.S. Quinton Quayle, ambasadorul Marii Britanii la Bucureşti, 
E.S. Juan Pablo Garcia-Berdoy, ambasadorul Spaniei la Bucureşti, Stephen Foster, consilier 
de preaderare pe acest proiect, Susan Akers, reprezentantul poliţiei metropolitane londoneze şi 
Marina Juez Galvez, coordonator de proiect din partea Direcţiei Generale a Poliţiei Spaniole. 

La eveniment au mai participat prefecţi, şefii structurilor din cadrul M.A.I., 
reprezentanţi ai Ministerului Public, Ministerului Justiţiei şi ai societăţii civile. 

În discursurile susţinute, invitaţii au subliniat rolul important pe care Direcţia Generală 
Anticorupţie îl are, ca unitate specializată în prevenirea şi combaterea corupţiei interne pentru 
îndeplinirea angajamentelor asumate de România în procesul integrării europene.  

„Ministerul Administraţiei şi Internelor trebuie să devină o zonă liberă de corupţie” a 
declarat ministrul Vasile Blaga, care a prezentat succint o serie de date operative privind 
situaţia faptelor de corupţie şi a abaterilor disciplinare înregistrate la nivelul personalului 
ministerului, în acest an. Astfel, Ministerul Administraţiei şi Internelor a transmis Parchetului 
General, de la începutul acestui an, 2455 de informări cu privire la activitatea unor angajaţi din 
cadrul tuturor armelor ministerului. Din aceste informări, 721 vizează fapte de corupţie, iar 
1734 se referǎ la diferite abateri de la etica profesională. De la începutul acestui an au fost 
sancţionaţi 1480 de angajaţi ai MAI, dintre care 144 sunt ofiţeri. „Suntem conştienţi de faptul că 
amploarea fenomenului este mult mai mare şi aici intervine rolul Direcţiei Generale 
Anticorupţie, care trebuie să continue de astăzi, prin măsuri ferme, curăţarea mediului 
poliţienesc”, a mai declarat Vasile Blaga.  

Pornind de la concluziile recentului raport de ţară, premierul Călin Popescu Tăriceanu 
a subliniat nevoia coalizării tuturor forţelor societăţii româneşti şi la nivelul tuturor 
instituţiilor, pentru ca România să scape de stigmatul corupţiei. În acest sens, „crearea 
Direcţiei Generale Anticorupţie din cadrul Ministerului Administraţiei şi Internelor vine să 
completeze resursele pe care statul român le investeşte în această campanie strategică”. 
 Cu această ocazie, partenerii europeni au ţinut să reitereze necesitatea înfiinţării acestei 
structuri pentru impunerea celor mai înalte standarde etice şi profesionale în activitatea 
personalului Ministerului Administraţiei şi Internelor, dar şi încrederea pe care o au în acest 
nou instrument de luptă împotriva corupţiei.  
 

 



 
Intervenţia 

E.S. Domnul Vasile BLAGA, ministrul administraţiei şi internelor, 
la ceremonia de lansare oficială a activităţii Direcţiei Generale Anticorupţie 

Bucureşti, 31.10.2005   
 

 
 
Domnule preşedinte, 
Domnule prim-ministru, 
Stimaţi invitaţi, 
 
Vă mulţumesc pentru că aţi răspuns invitaţiei noastre de a marca împreună acest 
moment, care reprezintă un pas important în procesul de reformă a Ministerului 
Administraţiei şi Internelor.  
De astăzi avem la dispoziţie un instrument bine organizat şi cu siguranţă eficient în 
atingerea obiectivului de eliminare a corupţiei interne – fenomen care trebuie să dispară 
din toate zonele ministerului. Şpaga înseamnă hoţie şi nu are ce căuta în nici una dintre 
instituţiile publice, cu atât mai puţin în Poliţie, în Poliţia de Frontieră sau în celelalte arii 
ale Ministerului Administraţiei şi Internelor, unde este deosebit de periculoasă prin 
consecinţele sale. Misiunea noii direcţii este uşor de definit: Ministerul Administraţiei şi 
Internelor trebuie să devină zonă liberă de corupţie. Slujbaşii ministerului nostru trebuie 
să îi întindă cetăţeanului mâna pentru a-l ajuta, şi nu pentru a-i cere mită, iar cei care nu 
pot să înţeleagă acest lucru trebuie nu doar să plece din instituţiile în care i să răspundă 
pentru faptele lor.  
Raportul de ţară al Comisiei Europene a fost primit cu maximă responsabilitate de 
instituţiile statului şi cu un deosebit interes de opinia publică românească. Constatările 
pozitive din acest document ne bucură şi ne încurajează.  
Raportul Comisiei Europene constată însă, în mod obiectiv, deficienţele şi neîmplinirile 
în ceea ce priveşte activitatea de combatere a corupţiei din România. Prin acţiunile sale, 
Direcţia Generală Anticorupţie trebuie să îşi aducă contribuţia la rezolvarea acestei 
probleme, pe bună dreptate menţionată de autorităţile europene pe lista domeniilor pe 
care trebuie să le abordăm cu mai multă fermitate. 
 
În primele nouă luni ale acestui an am făcut câţiva paşi serioşi în combaterea corupţiei 
interne. Ministerul Administraţiei şi Internelor a transmis Parchetului General, de la 
începutul acestui an, 2455 de informări cu privire la activitatea unor angajaţi din cadrul 
tuturor armelor ministerului. Din aceste informări, 721 vizează fapte de corupţie, iar 
1734 se referǎ la diferite abateri de la etica profesională. De la începutul acestui an au 
fost sancţionaţi 1480 de angajaţi ai MAI, dintre care 144 sunt ofiţeri. 
Suntem conştienţi de faptul că amploarea fenomenului este mult mai mare şi aici 
intervine rolul Direcţiei Generale Anticorupţie, care trebuie să continue de astăzi, prin 
măsuri ferme, curăţarea mediului poliţienesc.  
Misiunea Direcţiei, în special cea din următoarele luni, este una dificilă. Domnul 
procuror Sântion, în care am toată încrederea, şi echipa pe care o conduce, vor trebui să 
confirme aşteptările Guvernului, ale Uniunii Europene şi mai ales ale populaţiei.  
Este de datoria noastră să luptăm împotriva corupţiei, dar nu numai pentru că acest 
aspect este foarte atent monitorizat de Comisia Europeană, ci pentru noi. În calitate de 
viitor membru al Uniunii Europene va trebui să avem o societate curată şi compatibilă cu 
celelalte state membre. Trebuie ca prin acţiunile noastre îndreptate împotriva corupţilor, 



indiferent de poziţia acestora, să schimbăm percepţia lumii despre noi, să devenim 
parteneri credibili şi de încredere. Dar fenomenul corupţiei trebuie în primul rând să 
dispară pentru binele nostru, pentru că societatea românească trebuie să se 
însănătoşească şi să înceapă să funcţioneze normal şi pentru că una dintre cele mai grave 
consecinţe ale corupţiei este sărăcia de care ne dorim cu toţii să scăpăm. 
 

* 
* * 

 
Înfiinţarea acestei Direcţii a necesitat nu numai adoptarea unor decizii importante, dar şi 
alocarea unui volum semnificativ de resurse. Am beneficiat însă de sprijinul al 
Guvernului şi, foarte important, de sprijinul Comisiei Europene şi al colegilor şi 
prietenilor britanici şi spanioli, cărora doresc să le adresez mulţumirile mele cu acest 
prilej pentru eforturile depuse pentru concretizarea obiectivelor din proiectul de twinning 
derulat împreună. În mod special, adresez mulţumiri domnului Steven Foster, consilierul 
rezident de preaderare al acestui proiect pentru contribuţia sa la proiectarea şi 
operaţionalizarea Direcţiei. 
Mulţumesc în mod special şi domnului ambasador al Marii Britanii, dar şi tuturor 
reprezentanţilor misiunilor diplomatice care au fost şi sunt alături de noi în eforturile pe 
care le facem pentru combaterea corupţiei şi, în general, pentru îndeplinirea 
angajamentelor pe care ni le-am asumat în vederea aderării la Uniunea Europeană. 
 
În încheiere, doresc să adresez conducerii şi personalului Direcţiei Generale 
Anticorupţie următorul mesaj. Faceţi-vă datoria fără să vă lăsaţi influenţaţi, 
indiferent de intervenţiile care se fac şi de nivelul de la care vin aceste intervenţii. 
Respectaţi legea şi respectaţi-i pe cetăţenii în slujba cărora vă aflaţi. Nu uitaţi 
niciodată că aceşti cetăţeni îşi pun o speranţă deosebită în activitatea dumneavoastră. 
Urmaţi aceste reguli şi vă asigur că veţi găsi întotdeauna un sprijin în Ministrul 
Administraţiei şi Internelor. Vă doresc mult succes! 
 
 
 


